
PROTOKÓŁ NR XXXX/2014
z obrad XXXX Sesji Rady Gminy Godkowo kadencji 2010 -2014

odbytej w dniu 26 lutego 2014 roku 
w sali narad Urzędu Gminy w Godkowie

Ad pkt 1

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ela Jankowiak dokonała otwarcia obrad XXXX 
sesji Rady Gminy. Przywitała zebranych i stwierdziła prawomocność obrad. Zgodnie 
z listą obecności w chwili rozpoczęcia obrad uczestniczy 13 radnych na stan 15.
W obradach ponadto udział wzięli:
1. Wójt Gminy Godkowo – Janusz Ryszard Grzywalski
2. Sekretarz Gminy – Danuta Anna Janczuk
3. Skarbnik Gminy – Bożena Makuch
4. Kierownicy jednostek organizacyjnych
5. Sołtysi – lista obecności w załączeniu

Ad pkt 2

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  porządek  obrad,  który  otrzymali  radni  i 
zaproszeni goście:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Zapytania mieszkańców gminy.
6. Podjęcie uchwały Nr XXXX/202/2014 w sprawie upoważnienie Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Godkowie do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo 
energetyczne (tekst jedn. Dz. U z 2012 r. poz. 1059 z późniejszymi zmianami).
7. Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/203/2014  w  sprawie  szczegółowych  zasad 
przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  z 
wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami 
psychicznymi,  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
8. Podjęcie uchwały Nr XXXX/204/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 
9. Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/205/2014  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2014 rok.
10.Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/206/2014  w  sprawie  wyrażenia  zgody  lub  nie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2015 rok.
11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
14.Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji.
15.Zakończenie obrad.



Przewodnicząca  poinformowała,  że  w  związku  z  wnioskami,  które  padły  na 
wspólnym  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  21  lutego  2014  roku  radni  uzupełnili 
porządek obrad o:
-  podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  planów pracy stałych Komisji  Rady 
Gminy Godkowo na 2014 rok,
- przyjęcie planu pracy Rady Gminy Godkowo na 2014 rok,
- sprawozdanie Komisji i Rady Gminy z realizacji planów pracy za 2013 rok.

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos Wójtowi Gminy.
Wójt Gminy – Janusz Ryszard Grzywalski – złożył wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad  projekt  Uchwały  Nr  XXXX/206/2014  w sprawie  wyrażenia  zgody  lub  nie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2015 rok, uzasadniając to 
tym, że wrócimy do tematu do końca marca po zebraniach wiejskich.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poddała  wniosek  pod  głosowanie.  W  wyniku 
głosowania jednogłośnie 13 głosami „za”  wniosek za wycofaniem projektu uchwały 
został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad XXXX Sesji 
Rady Gminy:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Odczytanie porządku obrad.
3. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
4. Interpelacje i wnioski Radnych.
5. Zapytania mieszkańców gminy.
6. Podjęcie uchwały Nr XXXX/202/2014 w sprawie upoważnienie Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Godkowie do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. – Prawo 
energetyczne (tekst jedn. Dz. U z 2012 r. poz. 1059 z późniejszymi zmianami).
7.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/203/2014  w  sprawie  szczegółowych  zasad 
przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  z 
wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami 
psychicznymi,  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub  całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
8. Podjęcie uchwały Nr XXXX/204/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 
9.  Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/205/2014  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2014 rok.
10.Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/206/2013  w sprawie  zatwierdzenia  planów pracy 
stałych Komisji Rady Gminy Godkowo na 2014 rok.
11.Przyjęcie planu pracy Rady Gminy Godkowo na 2014 rok.
12. Sprawozdanie Komisji i Rady Gminy z realizacji planów pracy za 2013 rok.
13. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
14. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji.



15.Zakończenie obrad.
i poddała go pod głosowanie. Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek 
obrad.
Ustalony porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 
Ad pkt 3
Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesyjnym
Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zaproszeni Goście, sołtysi. 
Chciałbym powiedzieć, że dzisiaj będzie trochę dłużej, ponieważ nie uczestniczyłem 
w obradach XXXIX sesji i w związku z tym, że nie padły wszystkie odpowiedzi na 
sesji.  Czytając  protokół  bardzo  wnikliwie  ustosunkuję  się  do  niektórych  spraw i 
powiem, jak te  sprawy zostaną załatwione.  Chciałbym powiedzieć,  że  zmieniamy 
trochę  formę  pracy.  Widzieliście,  że  przed  sesją  Pani  Kierownik  dostarcza 
informacje,  które  są  ważne,  niektóre  bardzo  ważne  –  i  w  taki  sposób  będziemy 
działać.  Proszę,  aby korzystać z tych informacji  i  aby te  informacje docierały do 
wszystkich mieszkańców. Tym bardziej, że niektóre są terminowe jak np. spotkanie 
informacyjne  w  sprawie  pomoru  afrykańskiego  świń.  Bardzo  mi  przykro,  że  na 
spotkanie  przybyło  bardzo  mało  osób.  Poza  tym  zbliża  się  wiosna  są  sprawy 
porządkowe, gospodarka odpadami, kanalizacja, ścieki ponieważ mamy ostatni rok 
kiedy nie jesteśmy jeszcze karani za nie przestrzeganie przepisów,  dlatego Referat 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska w tym temacie będzie z Państwem 
współpracował.
Szanowna Rado. Jeżeli chodzi o XXXIX sesję, to wniosków w stosunku do mnie 
było bardzo dużo, dlatego chciałbym się do nich ustosunkować.
Pani sołtys Wanda Matwiej zabrała głos w sprawie nieprawidłowego odśnieżania w 
miejscowości Grądki. Miejscowość Grądki leży w połączeniu dróg gminnych z drogą 
powiatową.  Harmonogramy  odśnieżania  zgodnie  z  podpisanym porozumieniem z 
Zarządem  Dróg  Powiatowych  przez  Wójta  Gminy,  ZDP powinien  odśnieżać,  w 
zamian my odśnieżaliśmy inne drogi. Po informacji Pani sołtys Kierownik Referatu 
Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska  Elwira  Dzika  załatwiła  temat 
pozytywnie. Okres zimowy długo nie trwał, ale uwagi również były. To samo zgłosiła 
pani sołtys Genowefa Kirol, że droga Skowrony-Nafty mimo przejazdu sprzętu nie 
była odśnieżona. Za to odśnieżanie odpowiadał ZDP zarówno w Grądkach, jak i na 
tej drodze. Dla nas, w odróżnieniu od trudnej sytuacji w lubelskim, bardziej chodziło 
o posypywanie a nie o odśnieżanie. Nie jesteśmy do tego przygotowani. 
Kolejny temat został zgłoszony przez Panią Genowefę Kirol odnośnie ścięcia drzew 
przy świetlicy w Skowronach.  Drzewa rosną w pasie  drogi powiatowej.  Dyrektor 
ZDP zgłosił wniosek o wycięcie wskazanych drzew. Pozytywnie zaopiniowane przez 
ochronę środowiska w Olsztynie zostały tylko 2 drzewa – te które są naprzeciwko. 
Na pozostałe nie wyrażono zgody. Wkrótce te drzewa zostaną ścięte. 
Kolejny  temat  zgłoszony  przez  Panią  Kirol  dotyczył  regulaminu  świetlic  i 
wynajmowania  ich  na  różne  okazje.  W  poruszonym  temacie  mimo  najlepszego 



regulaminu  liczy  się  charakter  osoby,  która  korzysta  z  wypożyczenia.  Jedno  jest 
pewne, każdy wynajmujący musi być poinformowany o tym, że w trakcie imprezy 
osobą odpowiedzialną za świetlicę jest świetlicowa. Jeżeli miało miejsce znieważenie 
pracownika  w  czasie  pełnienia  funkcji  pracowniczej,  to  proszę  złożyć  wniosek 
pisemny o tym fakcie, a ja skieruję sprawę na drogę postępowania dochodzeniowego.
Pan sołtys wsi Miłosna Jerzy Szmit i Pani sołtys wsi Grądki Wanda Matwiej zgłosili 
wniosek o naprawienie pojemników na szkło. Będą naprawione w miesiącu marcu po 
wywozie  szkła.   Pani  Elwira  Dzika  poinformuje  dzisiaj  na  sesji,  kiedy  jest 
wywożenie tego szkła.
Pani sołtys wsi Ząbrowiec zapytała, co z odpowiedzią na złożony wniosek w sprawie 
podłączenia do sieci Ząbrowca części kolonii. Podanie złożone 16 sierpnia 2013 r. 
dotarło do p. Kierownik  20 sierpnia 2013 roku. Do dnia 20 lutego 2014 roku Pani 
sołtys odpowiedzi nie uzyskała. Nie ulega wątpliwości, że prowadzącą sprawę jest 
Pani  Kierownik mimo,  że  kopię  tego wniosku otrzymały  jeszcze  trzy  osoby.  Nie 
udzielono odpowiedzi. Przy czym nie oznacza to, że temat byłby załatwiony zgodnie 
z wnioskiem. Pierwsza sprawa to jak my to zrobimy. Na zebraniu zawołamy te cztery 
osoby, które podpisały wniosek. Po drugie będą musieli złożyć oświadczenie, że jak 
my pociągniemy nitkę główną to oni do tej nitki głównej się podłączą i mają na to 
pieniądze. To jest kwota ok. 2 tysięcy złotych, a z tych czterech wnioskodawców 
niektórzy już mi odmówili. Tak więc chodzi o to, żeby nie ciągnąć nitki głównej, jak 
nie będzie miał się kto do niej podłączyć.  Podpisały te osoby wniosek, ale nie mieli 
świadomości, że te 2 tys. zł będą musieli płacić.  Sprawa ta będzie prowadzona czyli 
spotkanie  z  zainteresowanymi,  oświadczenia  i  dopiero  będziemy  ruszać  dalej. 
Dlatego,  że  na  dzisiaj  priorytet  mają  dwie  miejscowości:  Olkowo  i  Burdajny  – 
Szymbory oraz kolonia Osiek.  Dokumentacje prawie są już na ukończeniu i ruszamy 
z tymi miejscowościami, pieniądze w budżecie na to mamy zagwarantowane. Poza 
tym w Ząbrowcu wyszła jeszcze jedna sprawa. Okazało się, że przejęto na własność 
ZUK  coś,  co  zrobili  rolnicy  sami,  domowym  sposobem.  To  ma  już  40  lat  i 
konsekwencje będą takie, że będę musiał ciągnąć nowy odcinek do p. Banacha i p. 
Miazgi bo jest nasz. Nie jest to duży koszt, ale też na to trzeba wyodrębnić pieniądze. 
Pan Bogdan Chojecki  sołtys wsi  Stojpy zadał  pytanie  ile  Lasy Państwowe dadzą 
pieniędzy  na  remont  dróg  lokalnych.  W  tym  zakresie  na  dzień  dzisiejszy  nie 
posiadamy wiedzy,  jak  to  będzie.  Sądzę,  że  będzie  to  dotyczyło  dróg  gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich. Myślę, że będzie wymóg, aby przeznaczone środki 
wpływały  pozytywnie  na  poprawę sieci  komunikacyjnej  szczególnie  w regionach 
gdzie  lokują  się  przedsiębiorcy.  Stojpy  są  zupełnie  czymś innym.  Ile  trafi  z  mld 
złotych na drogi nie wiem, ale my możemy się na nie nie zakwalifikować, bo nie 
spełniamy  tych  wymogów,  które  określone  zostały  w  tych  dokumentach.  Po 
pierwsze,  że  będą  to  drogi,  które  poprawiają  jakość  ciągów  pieszych  tzn.  będą 
chodniki,  za  to  są  dodatkowe  punkty.  Droga  Ząbrowiec-Godkowo  nie  ma  np. 
mostów,  chodników.  Ja  na  kolejną  sesję  przygotuję  za  co  są  jakie  punkty 
przyznawane, to się okaże, że moglibyśmy uzyskać tak małą ilość punktów, że nie 
dostalibyśmy pieniędzy. Bo poza nami i ZDP w Pasłęku nikt nie chce partycypować 
w  kosztach  remontu  dróg.  Dlatego  na  razie  trzeba  naprawiać  w  ramach  napraw 



bieżących. 
Kolejne pytanie  zadała  p.  Monika Ptaszkiewicz -   kto w gminie  pisze wnioski  o 
projekty lub poprosiła o szkolenie.  Gmina posiada takie osoby. Są to nadzorująca 
całość Pani Sekretarz, Magdalena Stocka, Elwira Dzika, Ewelina Jachimowicz.
Proszę  Państwa,  wniosków  można  pisać  wiele,  ale  wszystkie  są  ograniczone 
finansami. Budżet gminy nie zwiększył się ani nie zmniejszył się, w zasadzie jest na 
takim poziomie jak 20  lat temu i jest w granicach 9-10 mln złotych, jeżeli są kredyty 
to  przekracza 10 mln zł.  W większości  to  my nie  wygospodarujemy nic.  I  w tej 
przestrzeni  obracamy  się   paręnaście  lat.  Przez  okres  20  lat  nie  był  wydzielany 
fundusz inwestycyjny. Nie da się tego odrobić od razu. Teraz nas stać, mówiliśmy o 
tym na spotkaniu z sołtysami na 500 m robienia asfaltu, jeżeli nie będzie wydzielany 
fundusz sołecki drugie 500 m ponieważ jest to kwota 240 tys. złotych rocznie. Jeżeli 
będzie wydzielany, a więc rozproszony - nie będzie tego. I tak trzeba to po prostu 
przyjąć. 
Szanowna Rado, Sołtysi. Czym się zajmujemy teraz: zmianami w budżecie, w tym 
budżecie dużo pracujemy. Co sesja to się zmienia budżet. Tych prac jest dużo. Teraz 
trzeba  będzie  zająć  się  drogami.  Remontujemy  mieszkanie  w  Łępnie,  aby 
przystosować go do warunków jakim powinien odpowiadać. Taki remont kosztuje, 
ale przyszłościowo zda egzamin, ponieważ obojętnie kto będzie w nim mieszkał to 
będzie budynek który będzie spełniał wymogi. Kto jak kto, ale samorząd musi robić 
to tak, aby spełniał wymogi. Będzie oczyszczalnia. Robimy to dobrze. Koszt takiego 
remontu  będzie  przekraczał  20  tys.  zł,  ale  to  będzie  mieszkanie,  które  spełnia 
wszelkie  wymogi.  Remont  robimy  najtańszym  kosztem.  Ogrzewanie  z  kominka. 
Kolejna sprawa to prace społecznie – użyteczne. Zaczyna się okres wiosenny. Jak 
ktoś jedzie przez gminę to widzi, że jest sporo do zrobienia.  Robiliśmy sprzątanie 
drogi Godkowo do granicy z Miłakowem. Z tego sprzątania 40 worków śmieci. To 
pokazuje jaka jest sytuacja. Widać to po budynkach gospodarczych, drogach.  Jeżeli 
są warunki trudne to drogi szutrowe są w złym stanie. Nie jesteśmy wszystkiego w 
stanie zrobić. Powinniśmy robić drogi asfaltowe, kamienne. Jak tylko będzie pogoda 
będziemy drogi robić. Wygrał przetarg p. Orłowski z Pasłęka na dowóz pospółki – 
1000 ton za niecałe 20 tys. złotych. Kolejna sprawa to ocena Kierownika ZUK. Po 2 
miesiącach mogę ocenić pozytywnie pracę. Sytuacja zmieniła się, Kierownik na razie 
zapoznaje  się  z  terenem,  ale  odbiór  społeczeństwa  jest  pozytywny.  Są  sytuacje 
inaczej załatwiane. Społeczeństwo jest zadowolone. Procedury załatwiania spraw są 
przestrzegane.  Nie  ma  sytuacji  konfliktowych,  musi  się  jeszcze  p.  Kierownik 
wdrożyć, współpracuje z załogą.  
Jeżeli chodzi o kanalizację w Grądkach, prace się przedłużą z powodu konieczności 
zmiany  miejscowego planu.  To będzie  kosztowało  9840 zł.  Dokumentacja  będzie 
dopiero w grudniu i w związku z tym kanalizację i oczyszczalnię będziemy mogli 
robić dopiero w 2015 roku. 
Szanowni  Państwo.  Powiedziałem,  że  będziemy  odbywać  spotkania  wiejskie. 
Chcemy,  aby  były  przygotowane.  Będą  to  spotkania  informacyjne.  Pierwsze 
spotkanie jest w Bielicy. Następne w Burdajnach. Na te spotkania będą przyjeżdżały 



2-3 osoby  z  gminy.  Tam gdzie  jest  potrzeba  obecności  przedstawiciela  GOPS to 
będzie. Na każdym będzie kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska, będzie pani Sekretarz i będę ja. Będziemy informować w jakim kierunku 
musimy iść jako gmina.  Musimy realnie ocenić nasze możliwości. Na zebraniu z 
sołtysami oceniliśmy, że są sołectwa, gdzie społeczeństwo garnie się do społecznego 
działania i są miejscowości gdzie tej pracy społecznej zupełnie nie ma. Tam gdzie 
społeczeństwo  będzie  zainteresowane  zmianami  na  pewno  nasz  wkład  będzie 
poważny i będziemy działali. Tak więc życzę, aby te spotkania były przygotowane. 
Nie tylko wymagania,  ale i propozycje jak to zrobić. Proszę Państwa diety sołtysów. 
Temat był do mnie od 19 listopada ubiegłego roku. Były pod moim adresem uwagi, 
że  ja  się  nie  chcę  spotkać.  Ale  ja  mam dokumenty,  że  z  każdym z  sołtysów się 
spotykałem. I to wola sołtysa była czy poruszy ten temat czy nie. Ja w każdym razie, 
jak się dowiedziałem z protokółu od razu zorganizowałem spotkanie. 
Wójt  przedstawił  wysokość  podatku  rolnego  oraz  przedstawił  wysokość  diet  dla 
sołtysów w innych gminach.
Dziś  na  spotkaniu  z  przedstawicielami  sołtysów  wyniknęły  wnioski.  Żebyśmy 
uaktywnili naszą działalność, żebyśmy wiedzieli co chcemy a jednocześnie żeby coś 
robić na rzecz miejscowości. Dalej, żeby sołtys nie różnił mieszkańców. Wy sołtysi 
powinniście  mieć  autorytet  wśród  swoich  mieszkańców.  Wtedy  będą  mieszkańcy 
płacili podatek u Was. 
Proszę Państwa dostaliście też dzisiaj kalendarz imprez, które będą na gminie w tym 
roku.  Część  jest  już  zrealizowana,  część  przed  nami.  Chciałbym,  abyście 
poinformowali na tych spotkaniach o tym. Niedawno 2 tyg. temu była ocena pracy 
Komisariatu Policji w Pasłęku za 2013 rok. Ocena była bardzo pozytywna.
Oceniam  kadrę  kierowniczą.  Ocena  człowieka  jest  bardzo  trudna.  Ocena  kadry 
kierowniczej jest tą, która powinna pobudzić do aktywności. Kadra kierownicza w 
urzędzie  powinna spełniać wiele  wymogów,  powinna być pomocna dla  mnie,  ale 
jeżeli  ona  nie  funkcjonuje  prawidłowo to  ja  mam z  tego  tytułu  problemy.  Jeżeli 
jesteśmy  osobami  publicznymi  i  powołano  nas,  żebyśmy  coś  robili,  jeżeli  nie 
wykonujemy  swoich  zadań  właściwie  -  to  powiedzmy szczerze  -  myśmy się  już 
wyeksploatowali. Wiemy że pracy dużo. Nasze wynagrodzenia są na miarę naszej 
gminy czyli małe. To dotyczy szkół, referatów urzędu i jednostek pozostałych. Ale w 
naszej pracy nie powinniśmy zapominać o tych dla których jesteśmy. Nie zmieni się 
nigdzie sytuacja jeżeli nie będziemy myśleli o drugiej osobie. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Ela  Krystyna  Jankowiak  –  ja  chciałabym  bardzo 
przeprosić  bo  tak  się  zaabsorbowałam  zmianą  porządku  obrad,  że  zapomniałam 
przywitać  gości  na  dzisiejszych  obradach.  Witam  Panią  Jadwigę  Bogdaniuk 
Dyrektora  Gimnazjum  w  Dobrym,  Annę  Korzeniowską  Kierownika  Biblioteki 
Publicznej Gminy Godkowo, Eugeniusza Palucha radnego Rady Powiatu Elbląskiego 
i członka Zarządu Powiatu, Eugeniusza Drózda  Przewodniczącego Spółek Wodnych, 
Kierownika ZUK Macieja Kosiorka oraz sołtysów. 



Ad. pkt 4
Interpelacje i wnioski Radnych:
W tym punkcie obrad głos zabrali
Radny Henryk Rutkowski  –  Wójt  przedstawił  nam dane,  jakie  są  wysokości  diet 
sołtysów i  stawki  ceny q żyta brane do ustalenia  podatku rolnego w okolicznych 
gminach. Ja mówiłem na zebraniu sołtysów i teraz jeszcze raz powiem, że tego nie 
można  łączyć  z  dietami  sołtysów,  dlatego  że  nasza  gmina  jak  wiadomo  jest 
pokrzywdzona,  nie  od  dzisiaj.  Tak jak  Orneta  ma  ONW. Rolnicy  dostają  tam co 
najmniej sto parę złotych do hektara więcej. Tak samo te wszystkie gminy co Pan 
wymienił,  to  prawie wszystkie  gminy mają ONW. I  tu  właśnie  jest  problem. Nie 
chodzi o to, że i 5 złotych więcej. Szkoda mogłoby być i to 60 zł, ale jeśli było by 
ONW to nie było by żadnego problemu. A teraz tak wychodzi - podnieśmy podatki i 
wtedy podwyższymy sołtysom albo pracownikom. Stać nas, że podwyższyć coś to 
podwyższamy.
Przewodnicząca Rady Gminy przeczytała informację od Stowarzyszenia Łączy Nas 
Kanał  Elbląski,  która  wpłynęła  na  ręce  pana Wójta  Gminy Godkowo.  Informacja 
stanowi złącznik nr 2 do protokółu.  
Przewodnicząca Rady Gminy podkreśliła wagę tej informacji mówiąc, że jeśli któraś 
z miejscowości  w przyszłości będzie chciała utworzyć wieś tematyczną to musi mieć 
plan  odnowy  miejscowości.  Obecnie  w  gminie  trwa  pilotaż  programu  nt. 
wypracowania  modelu  współpracy  organizacji  pozarządowych  a  samorządem  i 
wiemy na czym to polega i  jak to  działa.  Myślę,  że  Państwo się  zgłosicie  na  to 
szkolenie.
Wójt zadeklarował, że jeśli będzie grupa osób z gminy uczestniczyć w tym szkoleniu 
w  Miłomłynie  to  możemy  zorganizować  samochód.  Warto  w  tym  uczestniczyć 
dotyczy to zwłaszcza miejscowości Bielica, bo oni chcą stworzyć wieś tematyczną i 
tam gdzie chcemy coś robić. Pani Monika Ptaszkiewicz chce w Ząbrowcu podjąć 
działania w tym temacie.
Kolejna  informacja,  którą  przedstawiła  Pani  Przewodnicząca  Rady  Gminy  dot. 
uhonorowania  rodziców,  których  troje  i  więcej  dzieci  pełni  lub  pełniło  służbę 
wojskową – pismo stanowi załącznik nr 3 do protokółu.  

Przerwa w obradach 12.00 – 12.15
Ad pkt 5
Zapytania mieszkańców gminy
Drózd  Eugeniusz  –  widzę  potrzebę  wybudowania  na  terenie  gminy  myjni 
samochodowej. Należało by porozmawiać z kimś operatywnym, który podjąłby się 
uruchomić taką działalność.
Druga sprawa złożyłem wniosek do Pana Radnego Powiatowego na tamtej sesji w 
sprawie remontu drogi do Dąbkowa. Chciałbym wiedzieć co jest załatwione w tej 



sprawie. Czy były jakieś rozmowy w powiecie w tym temacie.
Jeśli nic nie jest załatwione to wnoszę wniosek, aby nasza Rada Gminy wystosowała 
do  Starostwa  wniosek  o  powołanie  komisji  Rady,  służby  drogowej  w  celu 
przeprowadzenia wizji lokalnej drogi. Dalej tak przejeżdżać tą drogą jest niemożliwe. 
Monika  Ptaszkiewicz  –  wiemy,  że  nie  będzie  teraz  robiona  droga  Ząbrowiec-
Godkowo, ale czy jakieś dalsze plany są, kiedy to będzie robione? 
Zapytała mnie mieszkanka ile gmina dostaje pieniędzy za dzierżawę gruntu za ten 
nadajnik  przy  świetlicy.  Bo  mamy  niby  fundusze  sołeckie,  że  jest  plan,  żeby 
wyodrębnić, ale z naszego funduszu sołeckiego większość pieniędzy jest na drogi. 
Czyli my z gminą jak najbardziej pod tym kątem współpracujemy. 
Chcielibyśmy  też  coś  skorzystać  z  tych  pieniędzy,   które  uzyskano  ze  sprzedaży 
działek w Zimnochach z naszego sołectwa. …. Pana to śmieszy, ale zostały działki 
sprzedane, bierzemy pieniądze za nadajnik. Jest świetlica, ja nie byłam informowana 
o  jej  wyposażeniu  a  na  świetlicy  brakuje  podstawowych  rzeczy  na  wyposażeniu 
zaplecza kuchennego. Wychodzi to dopiero teraz. Jak my mamy sobie poradzić bez 
funduszu sołeckiego? Chciałabym znać kwotę, która wpływa z tytułu dzierżawy za 
nadajnik.
Urszula Maj – sołtys Osieka zgłaszam remont drogi powiatowej Burdajny – Karwiny 
bo  najgorzej  jest  w  miejscu  za  Osiekiem  k.  kapliczki.  Tam  w  zeszłym  roku 
destruktem pozyskanym z  dróg  zasypywali  dziury  a  teraz  tak  się  wybiło,  że  nie 
można  przejechać.  Cały  czas  monituję  o  remont  drogi  do  Karwin,  bo  tam  jest 
tragedia.
Helena Bogdańska – sołtys Dobrego chciałabym zgłosić drogę Dobry – Krykajny, nie 
da się przejechać takie są dziury.
Barbara Zadworna – sołtys Plajn chciałam spytać co z tymi hałdami piachu w drodze 
do Plajn. 
Bogdan Chojecki -  sołtys Stojp - ja bym chciał poruszyć sprawę drogi, którą jeździ 
autobus.  Rozmawiałem z  Panem Przyborskim,  był  tydzień  na  urlopie  i  myślę  że 
trzeba będzie doprowadzić do spotkania Wójta, Pana  Przyborskiego, przedstawiciela 
Nadleśnictwa. Lasy zniszczyły tą drogę  Stojpy – Łukszty wywożąc stamtąd urobek 
leśny.  Niestety  to  by  wymagało  takiego  spłakania.  Pan  Wójt  fajnie  powiedział  o 
pieniądzach które ewentualnie można by pozyskać z Lasów. Myślę, że znajdą się w 
gminie ludzie którzy tą sprawę pociągną. Kolejna sprawa to sprawa światła - lampy 
świecą za wcześnie i za długo. Wyczytałem w prasie na temat drogi do Karwin, że 
Wliczęta mają na swojej gminie tą drogę zrobić. Była to informacja ws. zestawienia 
podejmowanych inwestycji i tam m.in. było o tej drodze. 
Natomiast Panie Wójcie - Pan jest szefem. Pan ocenia pracowników w urzędzie i 
swoich współpracowników. Ja tylko mogę powiedzieć, że ja się nie spotkałem z jakąś 
złą obsługą czy czymkolwiek złym ze strony pracowników urzędu. Bardzo miło i w 
bardzo przyjacielski sposób sprawy zostały załatwione. Na pewno ma Pan tam jakieś 
swoje  oceny,  ale  generalnie  moja  ocena  indywidualna  jest  taka,  że  jestem 



zadowolony z Pana pracowników. 
Ryszard Łukaszuk - sołtys Podąg – ja mam prośbę do Pana Wójta aby zrobić tą drogę 
od nas tam są dwie takie duże dziury i to trzeba by poprawić bo jak pójdą ciągniki to 
droga ulegnie dalszemu zniszczeniu. I jeszcze mam pretensje do tych co robili drugi 
raz  drogę  przed  zimą.  Siedząc  na  samochodzie  trzech  ludzi,  kierowca  czwarty 
naprawiali dziury w taki sposób, że jeden drugiego pytał czy trafiłem w tą dziurę. Jest 
to droga powiatowa.
Krzysztof Błaszczyk sołtys z Krykajn – przy drodze 513 stawiają nowe oświetlenie. 
Chciałbym zapytać  co  będzie  ze  starymi  lampami.  Kto  będzie  dalej  płacił  za  to 
oświetlenie gmina czy wojewoda?
Krystyna Małodzińska  - sołtys z Dąbkowa - my drogi dojazdowe do pół robimy z 
funduszu  sołeckiego.  Obecnie  lasy  wywożą  drewno.  Drogi  są  rozwalone. 
Rozmawiałam z Panem Świokło z Nadleśnictwa Młynary. Powiedział mi, że oni na 
drogi dają pieniądze i to nie jest ich problem. Przyjdzie wiosna i rolnicy nie będą 
mieli dojazdów do pól. 
Ad pkt 6    
Podjęcie uchwały Nr XXXX/202/2014 w sprawie upoważnienie Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Godkowie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 
zryczałtowanego dodatku  energetycznego, o którym mowa w ustawie z dnia 10 
kwietnia 1997 r. – Prawo energetyczne (tekst jedn. Dz. U z 2012 r. poz. 1059 z 
późniejszymi zmianami).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA  Nr XXXX/202/2014 - s  tanowiąca załącznik nr 4 do protokołu  

Ad pkt 7   
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/203/2014  w  sprawie  szczegółowych  zasad 
przyznawania  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi 
opiekuńcze   z  wyłączeniem specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z 
zaburzeniami  psychicznymi,  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 
UCHWAŁA  Nr XXXX/203/2014- s  tanowiąca załącznik nr 5 do protokołu  



Ad pkt 8   
Podjęcie uchwały Nr XXXX/204/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Godkowo na lata 2014-2017. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

UCHWAŁA  Nr XXXX/204/2014 - s  tanowiąca załącznik nr 6 do protokołu  

Ad pkt 9  
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXX/205/2014  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy 
Godkowo na 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

Uchwała Nr XXXX/205/2014 – stanowiąca załącznik nr 7 do protokołu

Ad pkt 10  
Podjęcie  uchwały Nr XXXX/206/2013 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 
stałych Komisji Rady Gminy Godkowo na 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały,  następnie  projekt 
został poddany pod głosowanie, w wyniku którego został przyjęty – 13 głosami „za” 
- jako: 

Uchwała Nr XXXX/206/2013 – stanowiąca załącznik nr 8 do protokołu

Ad pkt 11  
Przyjęcie Planu Pracy Rady Gminy Godkowo na 2014 rok 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała  Plan  Pracy Rady Gminy Godkowo na 2014 
rok
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli  Plan  Pracy Rady Gminy Godkowo na 
2014 rok– stanowiący załącznik nr 9 do protokołu

Ad pkt 12 
Sprawozdanie Komisji i Rady Gminy z realizacji planów pracy za 2013 rok.
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała :
1. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej  stanowiące  załącznik nr 10 do 
protokołu



2. Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Gminy z realizacji planów pracy za 2013 
rok - stanowiące załącznik nr 11 do protokołu 
3. Sprawozdanie z pracy Rady Gminy z realizacji planów pracy za 2013 rok - 
stanowiące załącznik nr 12 do protokołu 

Ad pkt 13  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
Wójt Gminy - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zaproszeni goście
Odpowiadając na przedstawione wnioski i zapytania:
Pana Rutkowskiego Henryka – odnośnie ONW. Pan Radny się myli, bo nie wie kto w 
powiecie  ma  ONW. Coś  musiało  się  stać  w powiecie,  jak  był  czas  na  składanie 
wniosków, bo w powiecie elbląskim nie ma gminy, która by miała ONW. Łącznie na 
126 gmin, które są w województwie warmińsko-mazurskim otrzymało ONW 61,9 %. 
Najbliżej  nas  jest  to  gmina  Miłakowo,  Orneta,  Morąg,  gm.  Pieniężno,  miasto 
Pieniężno,  gm.  Lubomino  i  Małdyty.  Stało  się  coś  niedobrego,  wnioski  były  źle 
przygotowane. Za to odpowiadają  władze poprzednie i pracownicy zajmujący się tą 
sprawą. A teraz są konsekwencje. 
Pani sołtys wsi Bielica – remont przepustu na drodze bocznej do koloni  (poruszyła 
na spotkaniu u mnie) – zajedziemy, sprawdzimy i jak będzie trzeba, zrobimy tak jak 
na drodze Lesiska-Podągi.  
Pani sołtys Babiak – remont drogi  (poruszyła na spotkaniu u mnie) – robi się pogoda 
i będziemy naprawiać.
Pana Krzysztofa Błaszczyka – uzgodniliśmy, że gryz, który jest,  będziemy wozić na 
drogi 28.02. Tam będą i mieszkańcy i my.
Pana Drózda Eugeniusza -  poruszył zupełnie inny temat. Na razie nie mogę zdradzić 
niektórych  szczegółów.  Jest  jedna  jednostka,  która  chce  to  zrobić  w Godkowie  i 
sądzę, że w najbliższym czasie myjnia samochodowa powstanie. 
Jeżeli  chodzi  o  remont  drogi  to  sądzę,  że  Pan  Eugeniusz  Paluch  powie  niektóre 
rzeczy.  Odnośnie  dróg  powiatowych  kilka  się  rzeczy  ukazało.  Chcę  powiedzieć 
jedno. Współpraca jest dobra. Poprawiła się niesamowicie. Niektórych rzeczy nie da 
się  nadrobić.  Jeżeli  chodzi  o remont  to  na razie  warunków do remontu nie  było. 
Remont drogi Dąbkowo-Dobry okazał się niewypałem, tak samo jak Osiek-Karwiny. 
Im więcej włożono, tym gorzej teraz to wygląda. Nie wiem co się stało z tą pospółką, 
po prostu tragicznie. Na tych drogach, które zostały nawiezione kamykiem dziury są 
mniejsze. Sam destrukt z asfaltu nie pomoże, jak nie ma utwardzenia z kamyka.   
Jeżeli  chodzi o drogę Godkowo-Ząbrowiec – oczywiście cały czas pracujemy nad 
tym. Cały czas jesteśmy w trakcie rozmów. Różne rozważamy sytuacje i z różnymi 
partnerami rozmawiamy, jak najmniejszym kosztem chcemy remontować, ponieważ 
nie mamy na to dużych pieniędzy. Uważam, że w okresie tego lub przyszłego roku 
będzie zrobione. 



Skarbnik przedstawiła informację ile gmina otrzymuje pieniędzy z tytułu dzierżawy 
gruntu pod nadajnik w Ząbrowcu. Działka jest wydzierżawiona na 25 lat. Kwartalnie 
płacą 2200 zł, miesięcznie wynosi to 734 zł. Kontynuując Pan Wójt powiedział, że 
widzi zakusy Pani Sołtys, aby to wziąć. Gmina jest jedna - Godkowo, a sołectwo jest 
w Ząbrowcu i nie należy szukać pretekstów, żeby gmina dokładała, tylko robić coś 
żeby  była działalność. Dlatego się w niektórych momentach śmieję, bo gmina będzie 
w Godkowie, nikt nie myśli ją do Ząbrowca przenosić. Te pieniądze muszą być na 
utrzymanie szkół, na utrzymanie kultury, sportu. Proszę się z tego nie śmiać to jest za 
poważna sprawa. Jeśli Wy jako sołtysi macie wątpliwości na co te pieniądze idą, to 
dajmy  sobie  spokój.  Nie  szukajmy  pieniędzy,  żebyśmy mieli  na  wydawanie.  My 
mamy robić konkretne sprawy i że sprzedaliśmy działki to już dawno pieniądze przez 
Gminę zostały spożytkowane. To co zostało sprzedane i za jaką wartość ja już nie 
chcę  mówić.  Co  to  jest  za  pieniądz  2000  zł  za  działkę?  Remont  drogi  dziennie 
kosztuje  2800  zł  jakbyśmy  wynajmowali  firmę.  Nie  myślmy  o  tym,  co  i  za  ile 
sprzedaliśmy bo to już dawno minęło, to było 20 lat temu lub dłużej. Tych pieniędzy 
już nie ma. Budżet jest uchwalany na dany rok. Dochody i wydatki muszą być równe, 
a jeśli wydatki są na minusie musimy brać kredyt. 
Mówiłem już o remoncie drogi Burdajny-Karwity i Krykajny . Na dzień dzisiejszy 
nie  ma  drogi  powiatowej,  na  której  nie  trzeba  by  położyć  dywanika.  Dobra 
współpraca zaowocowała, że mogliśmy zebrać pobocza Burdajny – Plajny. Myśmy 
obiecali  to  wywieźć i  wywieziemy.  Nie zrobiliśmy tego od razu,  dlatego żeby to 
przeschło. 
Prawdą  jest  to  co  powiedział  sołtys  ze  Stojp  odnośnie  drogi.  Chciałbym  tu 
poinformować,  że  komisja  oceniająca  wnioski  na  drogi  kieruje  się  określonymi 
kryteriami: pierwsze i najwyżej punktowane kryterium to bezpieczeństwo, planowana 
inwestycja musi znacząco wpływać na poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego, 
uwzględniając  bezpieczeństwo  pieszych,  rowerzystów,  dzieci,  osób 
niepełnosprawnych. Warto więc, planując przebudowę drogi zaplanować chodniki dla 
pieszych,  ścieżki  dla  rowerzystów.  Zaplanować  oświetlenie  i  prawidłowe 
oznakowanie,  jeżeli  jest  to  możliwe,  także  sygnalizację  świetlną.  Kryterium 
bezpieczeństwa jest punktowane najwyżej bo komisja może przyznać 10 punktów. 
Kolejne  ważne  kryterium  –  znaczenie  dla  rozwoju  spójnej,  funkcjonalnej  i 
efektywnej sieci dróg publicznych. Spełniając wymogi w tym zakresie można zdobyć 
do  7  punktów.   Samorząd  musi  wykazać,  że  planowana  modernizacja  poprawi 
komunikację  drogi  lokalnej  z  drogami  wyższej  kategorii.  Szczególnie  z  drogami 
krajowymi i wojewódzkimi, a także zwiększy płynność ruchu i podniesie parametry 
drogi, przepustowość i nośność. 
Spełnienie kolejnego kryterium, które pozwala zdobyć maksymalnie 5 punktów to 
umowy partnerskie przy realizacji inwestycji. Może to być partnerstwo rzeczowe i 
finansowe.  Dodatkowe punkty można zdobyć wykazując znaczenie  inwestycji  dla 
odbudowy  i  przywrócenia  funkcji  komunikacyjnej  dróg  uszkodzonych  lub 
zniszczonych w wyniku klęski żywiołowej. Tu komisja uwzględnia rozmiar szkód i 
zakłócenia w lokalnym układzie komunikacyjnym. Jak widzicie mało tych punktów 



byśmy dostali. 
Rozmawiałem z Nadleśniczym Andrzejem Albińskim. Cztery lata temu już mówiłem, 
że trzeba wydatkować z tych zysków Lasów na remonty dróg gminnych i leśnych. U 
nas na naszych drogach nie zrobiono nic, tylko na powiatowych. 
Światło w Stojpach – reagujemy natychmiast jeśli pali się za długo. Proszę reagujcie 
szybciej na tego typu rzeczy, dzwońcie, nie czekajcie do sesji.
Pan sołtys z Krykajn pytał o lampy - lampy zostaną, gdyż nie są naszą własnością 
będą szybko zdjęte. Do tej pory nie byliśmy właścicielami, gdyż okazywało się, że 
lampy  nie  są  nasze,  słupy  i  przewody  są  Energii  i  musieliśmy  ponieść  tego 
konsekwencje bo konserwować musimy. Teraz będzie oświetlenie nasze i to od nas 
będzie  zależało przy  tych 8 miejscowościach,  gdzie  i  kto będzie  konserwował.  A 
wiemy, że będą to nowe słupy, stare zostaną zdjęte, będzie to mniej kosztowne. Na 
razie  jest  to  w  Zarządzie  Dróg  Wojewódzkich,  później  zostanie  przekazane  dla 
gminy. 
Uważam,  że  pracownicy  zawsze  obsługują  nas  mile  -  Pan  Bogdan  Chojecki  to 
zauważył.  Doceniam  to  wszystko  i  dziękuję  wszystkim.  Mówiłem  to  w  innym 
kontekście. Powiedziałem, że ocenę wystawiam bardzo dobrą, a wszyscy chcieli by 
wzorową lub wyróżniającą.  Powiedziałem, że mamy coś do zrobienia i  nie mogę 
wystawić  oceny  wyróżniającej,  ale  niektórzy  się  tego  domagają.  Tylko  w  tym 
kontekście to powiedziałem. Są osoby i  dziękuję im za to, którzy dobrze pracują. 
Efekty  są.  Jak  widzicie  urząd  jest  coraz  bardziej  przyjazny,  zmienia  się  wygląd 
pomieszczeń, np. gospodarka komunalna ma idealne warunki, najwięcej przyjmuje 
interesantów, a więc poprawiamy. Warunki i możliwości finansowe mamy takie jakie 
mamy,  ale  na  pewno  do  poprawy  cały  czas  dążymy.  Dziękuję  wszystkim 
pracownikom za to i dziękuję tym, którzy to widzą. Nie jest to jedna pochwała, ale po 
raz  pierwszy  na  takim  forum.  Klienci  dziękują  za  przyjemną,  szybką  i  rzetelną 
obsługę,  która  jest  zgodna  z  zasadami  prawa  a  jednocześnie  służymy  klientom 
pomocą. 
Remont drogi Olkowo-Podągi – uważam, że tą drogą jeździ mało osób, a jak jeżdżą 
to jeździ Hipp. Będę rozmawiał o tym, aby firma partycypowała w kosztach naprawy. 
Nie ukrywam, że to jest podstawa. Ciężki sprzęt z firmy jeździ tą drogą. Będziemy 
dążyć do tego, aby ci co niszczą najwięcej, też wydawali swoje pieniądze.
O remoncie drogi powiatowej Podągi sadzę, że zaraz Pan Radny Powiatowy powie.
Pani Krystyna Małodzińska – remont drogi niszczonej przez Nadleśnictwo - o tym 
też mówiłem, omawiając inną sprawę. My tylko ustalimy, które drogi są do remontu, 
aby  Pan  Świokło  nie  odpowiedział  więcej,  tak  jak  odpowiedział  Pani  Sołtys  z 
Dąbkowa.
Zbliża  się  Dzień  Kobiet.  Pan  Wójt  poprosił   Panią  Annę  Korzeniowską,  aby 
przedstawiła  program obchodów tego dnia,  które będzie  się  odbywać pod hasłem 
„Kobieta Twórcza”. Gminny Dzień Kobiet będziemy obchodzić w tym roku w Domu 
Weselnym w Łępnie. 



Obrady opuścił radny Konrad Dyl.
W tym miejscu Pani Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu przez 
Pana Eugeniusza  Palucha  radnego  powiatowego,  który  na  wstępie  powiedział,  że 
niewiele ma do dopowiedzenia, gdyż Pan Wójt omówił większość spraw. Może tylko 
dodam,  że  wszelkie  sprawy,  które  wynikają  na  sesji  staram się  przekazywać  na 
Zarządzie  Powiatu,  w  którym  uczestniczy  też  Pan  Dyrektor  ZDP.  Dyrektor 
Przyborski  zna  doskonale  Gminę  Godkowo,  jeśli  mówimy  o  jakiejs  drodze  on 
wybiega  już do przodu mówiąc  o stanie,  parametrach.  Chciałbym powiedzieć,  że 
harmonogram remontu dróg na rok bieżący nie został jeszcze opracowany. Czasowo 
jest  jeszcze  okres  zimy.  Jeszcze  nie  wiadomo  czy  nie  wrócimy  do  tej  zimy. 
Harmonogram zostanie opracowany. Z tego co mi wiadomo, w harmonogramie, który 
Pan Przyborski opracowuje gmina Godkowo jest zawsze w czołówce remontu tych 
dróg.  Odnośnie Dąbkowa bym tu radził, żeby mieszkańcy Dąbkowa na czele z Panią 
sołtys  wystosowali  takie  pismo do ZDP w Pasłęku w sprawie  drogi  powiatowej, 
opisujące tą sytuację drogową, która na przestrzeni lat coraz bardziej się pogłębia. 
Następny temat, który jest już dłuższy czas poruszany. Chciałbym się dowiedzieć czy 
dokumentacja na chodniki w Godkowie i w Podągach jest już wykonana. Bo jeżeli 
tak  to  bym prosił  o  finalizowanie  spraw i  złożenie  wniosku.  Sytuacja  finansowa 
powiatu, jak i szeregu jednostek jest nieciekawa i w tej chwili budżet zapewnia tylko 
połowę zakupu masy i połowę zakupu grysu. Kto pierwszy złoży wniosek o remont 
chodników  i  złoży  swoją  deklarację  to  zostanie  ujęty  w  tym  jeszcze  budżecie 
powiatu. To już nie będzie w budżecie ZDP. ZDP ma swój budżet na remonty dróg. 
Prosił bym bardzo o jak najszybsze złożenie wniosku, bo wtedy jest jakaś szansa. 
Elwira Dzika Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 
chciałabym powiedzieć,  że  jesteśmy cały  czas  w kontakcie  z  Panem Dyrektorem 
Przyborskim. Ostatnio mieliśmy spotkanie i mamy jeszcze wątpliwości również, ze 
strony pani projektantki. W związku z tym w najbliższy poniedziałek, czekamy tylko 
na  potwierdzenie  pani  projektant,  wspólnie  z  Dyrektorem  Przyborskim  musimy 
omówić  zakres  i  pewne  do  przedyskutowania  kwestie.  W tamtym tygodniu  było 
spotkanie, w którym uczestniczył Pan Przyborski i ustalono taki harmonogram, że do 
końca kwietnia ta dokumentacja musi być dokończona, w maju zostanie ogłoszony 
przetarg  i  ewentualna  realizacja  tych  dwóch  chodników  w  tych  dwóch 
miejscowościach. 
Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Drózd Eugeniuszowi.
Pan Dróz Eugeniusz – Pani Przewodnicząca ja chciałem odnieść się do słów Pana 
Radnego Eugeniusza Palucha. Nie zadawala mnie ta odpowiedź. Wniosek o naprawę 
drogi do Dąbkowa był złożony w roku 1999 lub 2000, mam kopię tego wniosku, 
podpisy Zarządu, że to będzie robione. Mamy rok 2014 sytuacja się nie polepszyła, a 
pogorszyła i żądam dzisiaj lokalnej wizji ze strony powiatu, później będzie telewizja. 
Musimy tą drogę ruszyć. Jest to droga najgorsza w całym powiecie elbląskim, znając 
wszystkie drogi powiatu braniewskiego, najgorsza droga na terenie gminy Godkowo 
jest  droga  Dobry  -  Dąbkowo.  I  nie  popuścimy  już,  ten  rok  wyborczy  mamy  do 
wykorzystania. Żądam zaprotokołowania, wysłać do starostwa zapytanie jaką mają 



wizję naprawy tej drogi. 
Wójt Janusz Ryszard Grzywalski – jeszcze w sprawie tych dróg. To nie jest jeszcze 
najgorsza droga Panie Drózd. Najgorszą drogą jest jeden odcinek od Siedliska do 
drogi powiatowej Plajny – Grużajny.  Tam jest 2 km nieprzejezdna droga – a jest to 
droga powiatowa. Powiem szczerze, że dzisiaj  naprawdę telewizja może przyjechać. 
Czy to załatwi problem? Nie, spowoduje konflikt, a konflikty są najgorszą rzeczą. 
Dlatego niektóre rzeczy dzisiaj, tzw. oceny są negatywne z mojej strony ponieważ 
trzeba kompromisowo załatwiać sprawy. Konflikt czyni stratę. Dlatego Panie Drózd - 
kompromis, bez konfliktu i odpowiednia ilość pieniędzy. Naprawdę, droga ta należy 
do najgorszych, musimy coś z tym w przyszłości zrobić bo nie wypada, aby droga 
powiatowa   była  w  ogóle  nieprzejezdna.  Może  tę  drogę  należy  zlikwidować  po 
dokonaniu oceny technicznej? Myślę, że pisanie nie jest dobrą drogą a utrudnieniem. 
Są  inne  miejsca,  jak  np.  w  Grużajnach,  gdzie  nie  mogę  nic  zrobić  bo  to  droga 
powiatowa, oni takiego odcinka nie chcą. Jest z mojej strony propozycja, aby ten 
odcinek oddać gminie ja się na to zgodzę i będę mógł ją naprawić, bo mieszkańcy 
Grużajn na to zasługują. Ja bym prosił Pana Radnego Powiatowego, aby się spotkać i 
urealnić niektóre drogi.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  zaproponowała,  aby  po  sesji  Panowie  Eugeniusz 
Drózd, Eugeniusz Paluch spotkali się wraz z nią u Pana Wójta. Panowie przystali na 
tą propozycję. 

Ad pkt 14
Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji.
Protokół został udostępniony do wglądu dla Radnych, którzy zapoznali się z jego 
treścią i nie wnieśli uwag. Protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”.
Ad pkt 15
Zakończenie obrad.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła obrady Sesji i 
podziękowała zebranym za przybycie. Obrady zakończono ok. godz. 13:50.

Protokółowała 
Danuta Anna Janczuk 
Sekretarz Gminy


